
Intero centar 
Godišnje izvješće za 2021. godinu 

 
 
2021. bila je još jedna godina ispunjena izazovima zbog pandemije s planiranim projektima. 
Drago nam je osvrnuti se i znati da smo dobro iskoristili svoje vrijeme i iskoristili smo COVID 
„pauze" kako bismo učinili sve što nismo mogli tijekom lock-downa i ograničenja. U drugim 
slučajevima, također smo donijeli odluke promijeniti planove u cilju zaštite sudionica/ka i 
nas samih.  
 
Podcast 
 

 
 
Kao što smo planirali, ostvarili smo partnerstvo s Europskim forumom LGBT kršćana. Nakon 
dogovorenog partnerskog razdoblja od ožujka do srpnja, partnerstvo je obnovljeno ove 
jeseni za još jednu sezonu.  
Ono što smo postigli: 

• 29 podcasta objavljenih kao video i audio zapisi; 
• Objavljeno je i 11 kratkih verzija duljih podcasta.  (To je pokrenuto kasnije kad smo 

shvatili da ne žele svi ljudi slušati duge podcaste) 
• Imamo 55 novih pretplatnica/ka. 
• Više od 3500 pregleda podcasta. 
• 523 sata gledanja. 

Iako bi komentari gledateljica/a i slušateljica/a pomogli da podcast bude još vidljiviji, nerado 
to čine, što bi moglo biti posljedica toga što ljudi ne žele biti vidljivi. Neke komentare smo 
dobili putem odjeljka za komentare, a neki su poslani e-poštom. Većina njih je vrlo pozitivna 



i ohrabrujuća od ljudi koji kažu da im se sviđa podcast te su uputili riječi ohrabrenja 
domaćinu. 
 
Podcast Vjernici za mir, tematske večeri i strateško planiranje 
 

    
 
Mihael je potaknuo organizacijski tim Vjernika za mir pokrenuti vlastiti podcast. Već dugo je 
u planu učiniti Vjernike za mir vidljivijima, ali to je uvijek bilo teško postići jer smo rašireni po 
cijeloj regiji. Podcast je bila dobra opcija, a Mihael je imao potrebno znanje kako to postići. 
 
Organizacijski tim vjernika za mir neko je vrijeme planirao pozvati članove tijekom naših 
sastanaka u raznim gradovima da prisustvuju jednoj od večeri kako bismo razgovarali o 
relevantnim temama.  Nažalost,  pandemija je počela, a sastanci više nisu bili mogući. Za to 
vrijeme došla nam je bolja ideja jer smo sada imali pristup Zoomu i iskoristili mogućnosti 
pozivanja ljudi jednom mjesečno na tematsku večer. To se od travnja događa jednom 
mjesečno, a i Mihael i Neda aktivno su uključeni. 
 

 
 
U rujnu su se organizacijski tim vjernika za mir mogli sastati u Sarajevu u Bosni i odraditi 
vikend strateškog planiranja.  Bili smo oduševljeni što se vidimo nakon dugo vremena što se 
nismo mogli vidjeti uživo. 
 
 
 
 
 



Savjetovanje 
 
Zbog projekta Superwoman i velikog angažmana Nede oko tog projekta smanjila je broj 
korisnica/ka tijekom druge polovice godine. Sretni smo što se to dogodilo jer je Neda željela 
biti više uključena u ovaj projekt i imati vremena biti više orijentirana na projekte.  
 
Treninzi nenasilne komunikacije 
 

    

    
 
Treninzi su se odvijali tijekom cijele godine preko Zooma, ali i uživo kada je to bilo moguće.  
Postoje mogućnosti za povećanje broja treninga, ali pokretanjem projekta Superwoman 
nema dovoljno vremena za više susreta. 
 
Krajem prošle godine Neda je počela raditi sa skupinom žena koje su nam se javile i željele 
pomoć u učenju NK. Početkom ove godine pokrenula je i online grupu za napredne 
sudionice/ke. Sastajali su se gotovo tjedno. Iz prve skupine jedna je sudionica organizirala 
dvodijelnu obuku tijekom dva vikenda za 16 sudionica. Podržalo ga je i financiralo okružno 
vijeće Kostrene, male četvrti u blizini Rijeke. Cilj je bio osnažiti članove lokalnih nevladinih 
udruga u rješavanju sukoba. Ti su se treninzi dogodili uživo ovog lipnja, što je bilo prekrasno 
iskustvo nakon tako dugo vremena on-line rada. 
 
 
 
 
 



Suradnja s lezbijskom organizacijom u Rijeci 
 

   
 
Suradnja se nastavila jer je Mihael sudjelovao u dva edukativna videa za terapeute i 
psihologe. Također je pomogao u snimanju teksta za dodatni edukativni video o LGBT+ 
terminologiji.  Budući da se radi o suradnji nekoliko organizacija iz različitih europskih 
zemalja, objavljivanje svega traje dulje nego što se očekivalo. 
 

   
 
U okviru te suradnje Mihael je sudjelovao i u 3 Zoom predavanja s terapeuti(ca)ma, 
studenti(ca)ma medicine, studenti(ca)ma nastavni(ca)ka te jednom predavanju uživo na 
temu coming-out sa studenti(ca)ma učiteljskog fakulteta u Rijeci u sklopu predavanja o 
ljudskim pravima, još jednog live treninga za učitelj(ic)e i aktivist(ic)e.  
 
Mirovna molitva u Berku 
 
Zbog pandemije kao i zauzetosti sa Superwoman grupama, Neda je pomogla pisanjem nekih 
meditativnih tekstova o miru prethodnih godina.  Budući da se tamošnji ljudi ponašaju 
prilično opušteno prema pandemiji, iz sigurnosnih razloga odlučili smo ne biti osobno dio,  
već ih podržati na druge načine. 
 
Također smo podržali organizaciju Luč iz Berka tekstom za memoare koje će organizacija 
objaviti ove godine.  
 
 
 
 
 
 
 
 



Sveto nasilje 
  

    
 
Neda je pozvana da prisustvuje radnoj konferenciji pod nazivom "Sveto nasilje" na temu 
nasilja nad ženama. Žene teologinje, psihologinje, pastorice, svećenice i aktivistice iz 
različitih crkava (protestantske, katoličke, pravoslavne) pozvane su razmjenjivati iskustva, ali 
i raditi na dokumentu na temu nasilja nad ženama u crkvama i izvan njih. 
 
Superwoman 
 

   

   
 
Konačno smo imali priliku započeti projekt Superwoman prošlog rujna. Započeli smo s dva 
vikenda u Rijeci i Šibeniku. Interes se povećao, a Neda je i osnovala još jednu skupinu u 
Legradu, na sjeveru Hrvatske, u blizini mađarske granice. Ljudi pokazuju interes da i u 



drugim gradovima imaju grupe Superwoman, ali to nije bilo moguće učiniti jer su postojeće 
grupe već zauzele 3 vikenda mjesečno. 
 
S grupama mladih djevojaka također se obučavaju volonterke s namjerom da nakon 
otprilike godinu dana preuzmu grupe i osnuju čak i nove grupe u svojim gradovima. To je 
počelo i prije kako bi ih pripremile za rad s djevojkama. 
 
Nažalost, posljednja dva mjeseca u godini ponovno smo se susreli s izazovima rastućeg broja 
zaraza. Neda se morala nositi s vrlo stresnim situacijama u kojima je morala donositi teške 
odluke jer su nam vijesti o rastu broja privukle pozornost. Zbog pandemije su neki sastanci 
otkazani.  
 
Tjedan nenasilja 
 
Ograničenja zbog pandemije nisu nam omogućila da ga organiziramo uživo.  Također, u to 
vrijeme započeo je projekt Superwoman i bio je prioritet gdje smo željeli uložiti svo naše 
vrijeme i trud.  U rujnu je planirano i putovanje na C&P konferenciju, a Neda je pozvana da 
vodi razgovor o LGBT temi u anglikanskoj crkvi u Švicarskoj, oba događaja otkazana su u 
kratkom roku.  
 
Košarkaški kampovi 
 

   
 
U Šibeniku su bila organizirana dva košarkaška kampa za mlade gdje je Neda bila pozvana 
pomoći u pružanju podrške djeci. Tijekom oba puta Neda je imala priliku educirati 
volonterke za Superwoman grupe, ali i predstaviti „Superwoman“ djevojkama koje su bile 
dio kampova.  


